
 
 
10-dagesforespørgsel fra Radikale Venstre om inddragelse omkring belysningsstrategien 
 
Aarhus Byråd har den 26/8 2020 vedtaget en ny strategi for gadebelysningen. Både strategiforslaget 
og det seneste års punktvise udskiftning af gadebelysningen er blevet kritiseret af flere af midtbyens 
fællesråd. Fredag den 4. september har vi i Radikale modtaget en mail, hvor en række af byens 
fællesråd kritiserer den mangelfulde inddragelsesproces omkring belysningsstrategien. 
 
I samarbejdsaftalen mellem Aarhus Kommune og fællesrådene (offentliggjort den 24/1 2018) 
hedder det under punkt 3 blandt andet: 
 
 ”Samarbejdet skal sikre, at fællesrådene og de lokale synspunkter inddrages så tidligt i 
kommunale plan- og aktivitetsovervejelser, at der reelt er mulighed for at påvirke beslutningerne.” 
 
Tilsvarende hedder det i et notat af 5/8 2020 fra Teknik og Miljø til Teknisk Udvalgs møde den 
10/8 2020 under punkt 4 om borgerinddragelse: 
 
”Belysningsstrategien er blevet udarbejdet i et samarbejde med kommunens fællesråd. Det sikrer, 
at der fremover altid vælges belysningsløsninger, der tager højde for de lokale områders særlige 
karaktertræk.” 
 
Fællesrådene rapporterer, at 1) ide ikke er blevet inddraget i processen og 2) der ikke er taget 
hensyn til deres indvendinger mod den manglende inddragelse. Vi forventer i Radikale, at der er 
udført den borgerinddragelse, som der er lovet og som er nødvendig for at skabe en god 
belysningsstrategi for alle. Vi er derfor interesserede i at høre Teknik og Miljø hvorvidt, 
fællesrådenes kritik og anklage om manglende inddragelse er korrekt.  
 
Vi vil gerne konkret høre,  
 
1. Hvilke fællesråd, der er blevet inddraget i beslutningen 
2. Hvornår disse fællesråd er blevet inddraget 
3. Hvordan disse fællesråd er blevet inddraget  
4. Hvordan disse fællesråd er blevet ”udvalgt” 
 
På vegne af Radikale Venstre 
/Rabih Azad Ahmad 

 


